

Press Release

Office of the Commissioner for Human Rights Communication Unit

Ref: 098b10

Tel. +33 (0)3 88 41 35 38

Fax +33 (0)3 90 21 50 53

Internet: www.commissioner.coe.int

e-mail: press.commissioner@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Commissioner Hammarberg visits Greece to discuss the situation of asylum seekers and minorities and police conduct

Strasbourg, 05.02.2010 – The Council of Europe Commissioner for Human Rights, Thomas Hammarberg, will visit Greece from 8 to 10 February to discuss with the authorities issues relating to the protection of human rights of asylum seekers and minorities, as well as police misconduct.

The programme of the visit includes meetings with the Prime Minister, the Vice-President of the Government, the Minister of Justice, Transparency and Human Rights, the Minister for the Protection of the Citizen, the Deputy Minister of Interior, Decentralization and e-Governance and the General Secretary for Immigration Policy. Further meetings are planned with the Ombudsman, the National Commission for Human Rights, UNHCR and representatives of civil society and minorities.

Commissioner Hammarberg will also visit settlements in Patras and the Attica Immigration Department (Petrou Ralli Street).

The visit follows up on the Commissioner's [reports](#) published in February 2009.

Press contacts in the Commissioner's Office:

Stefano Montanari, +33 (0)6 61 14 70 37; stefano.montanari@coe.int

Le Commissaire Hammarberg en Grèce pour discuter de la situation des demandeurs d'asile et des minorités et du comportement de la police

Strasbourg, 05.02.2010 – Thomas Hammarberg, Commissaire aux droits de l'homme du Conseil de l'Europe, se rendra en Grèce du 8 au 10 février pour évoquer avec les autorités les questions relatives à la protection des droits de l'homme des demandeurs d'asile et des minorités ainsi qu'aux comportements abusifs de la police.

Au programme de la visite figurent des entretiens avec le Premier ministre ; le Vice-Président du gouvernement ; le Ministre de la Justice, de la transparence et des droits de l'homme ; le Ministre de la Protection du citoyen ; le Vice-Ministre de l'Intérieur, de la décentralisation et de la gouvernance électronique ; et le Secrétaire Général à la politique d'immigration. Des réunions sont également prévues avec le Médiateur, la Commission nationale des droits de l'homme, le HCR et des représentants de la société civile et des minorités.

Le Commissaire se rendra aussi dans des camps à Patras et au Service de l'immigration de l'Attique (rue Petrou Ralli).

Cette visite fait suite aux [rapports](#) du Commissaire parus en février 2009.

Contact presse au bureau du Commissaire :

Stefano Montanari, +33 (0)6 61 14 70 37 ; stefano.montanari@coe.int